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 درختان تهران  درختان تهران 
حفظ می شوندحفظ می شوند

 چمران: ساخت وساز اگر از ملزومات پارک باشد 
به شرط  قطع نشدن درخت امکان پذیر است

دوشنبه  دوشنبه  1717 اردیبهشت  اردیبهشت 14031403- شماره  - شماره  90899089
نظام ایمنی شهری باید تقویت شود

احمد صادقی، عضو شورای شــهر تهران: ســاختار نظام مدیریت بهداشــت ایمنی و محیط زیســت HSE در 
شهرداری تهران نیازمند تقویت است و یک شهر با جمعیتی بیش از 10میلیون نفر صرفا با چند کارشناس در 

منطقه امکان نظارت بر نظام ایمنی شهر را ندارد.

70درصد مخازن آب اضطراری در دوره فعلی ساخته شده است
مهدی پیرهادی، رئیس کمیسیون محیط زیست شورای شهر: بیش از ۷0درصد مخازن آب اضطراری در دوره 
فعلی مدیریت شهری شکل گرفته است. 1۷۲مخزن آب اضطراری در سطح شهر از محل مصوبه تأمین منابع 
مالی و بازسازی تأسیسات آب و فاضلاب شهری و اجرای طرح آبرسانی اضطراری شهر تهران ساخته شده است.

کارگران شهری در خط مقدم 
مقابله با آب گرفتگی

از روز چهارشــنبه هفتــه گذشــته، اخطار هواشناســی درباره 
بارندگی های ناگهانی منتشر شــده بود و از همان زمان کارگران 
شهرداری آماده مقابله با آب گرفتگی بودند. جوی ها پاکسازی شدند 
و زباله ها را از درون کانال ها بیرون کشیدند تا اگر باران شدت گرفت، 
راه عبور آب باز باشد. باران شروع شد و آماده باش شهرداری مؤثر 
بود. کارگران در گوشه گوشه شهر آماده باش بودند و با خارج کردن 
دائمی زباله های شناور در نهر ها، به جز چند نقطه خاص در دیگر 
قسمت های شهری مشکلی از بابت آب گرفتگی به وجود نیامد. اما در 
این روز ها که شهر زندگی عادی خود را طی می کرد یکی از کارگران 
معاونت خدمات شهری شــهرداری تهران، هنگام پاکسازی یک 

کانال آب در شرق پایتخت دچار حادثه مرگباری شد.

کارگران در عمق زمین
روزنامه همشهری در هفته های گذشته به برنامه شهرداری برای 
مقابله با آب گرفتگی پرداخته بود. شهرداری تهران 22منطقه و 
122ناحیه دارد و به گفته مجید دیری، معــاون آبراه ها و قنوات 
شهری اداره کل خدمات شهرداری تهران و هر ناحیه روزانه نزدیک 
به یک کامیون زباله از داخل کانال ها آب تخلیه می کند. وزن این 

زباله ها در  ماه به ۵۰۰تن معادل 1۰۰مترمکعب می رسد.
کار جمع آوری به عهده کارگران خدمات شــهری اســت. آنها 
نه فقط نهر ها بلکه کانال های زیرزمینی را هم تخلیه می کنند. این 
کانال های بتنی در عمق زمین ساخته شده اند و به دریچه هایی 
مجهز هســتند تا در فصل گرم و با کاهش جریان آب، کارگران 
برای بازدید بتوانند وارد آنها شوند. بعضی از کانال های بزرگ تر 
امکان ورود ماشین آلاتی مانند لودر های کوچک را دارند که کار 
جمع آوری شن و ماســه را انجام می دهند اما بیشتر این تونل ها 
باید به دســت کارگران و با ابزار های ساده پاکسازی شوند. وقتی 
ابعاد تونل به ارتفاع یک متر و 2۰سانتی متر و عرض۸۰سانتی متر 
می رسد کارگرها مجبور هســتند با قد خمیده در این کانال ها 
حرکت و با سطل  رسوب ،  لجن  و زباله ها را جمع کنند و به روی 
زمین بفرستند. اگرچه بیشتر حجم این زباله ها را اشیای پلاستیکی 
و مخصوصا ظرف، بطری و کیسه های پلاستیکی تشکیل می دهند 
اما گاهی جعبه میوه، تایر کهنه و مبلمان خانگی هم در آنها پیدا 
می شود که مسیر را کاملا مسدود می کند. رسوب برداری کامل 
در تابستان ها انجام می شــود اما هر وقتی که احتمال بارندگی 
پیش بیاید، کارگران خدمات شهری مناطق و نواحی به پاکسازی 
جوی ها می پردازند. اگر در زمســتان و بهار بــاران بیاید و باعث 
آب گرفتگی خیابان ها شود باید کارگران زباله ها را بیرون بکشند و 
مسیر آب باز شود. تلاش کارگران در این مواقع گاهی باعث وقوع 

حادثه برای آنها می شود.

50کامیون زباله در ماه
اگر وزن باری که هر کامیون عادی حمل می کند 1۰تن باشــد، 
ماهانه ۵۰کامیون زباله از کانال های تهران بیرون کشیده می شود 
تا جریان عادی انتقال آب های سطحی بدون مانع برقرار باشد. این 
حجم عظیم زباله ها به همت کارگرانی پاکسازی می شود که هر 
سال تصاویری از تلاش های آنها در شبکه های اجتماعی به چشم 
می خورد. گهگاه حوادثی رخ می دهد که اهمیت کار آنها را یادآوری 
می کند. صبح شنبه، پانزدهم اردیبهشت، بارندگی ها باعث بروز 
تند آب، انسداد و گرفتگی در یکی از شبکه های دسترسی به کانال 
جنوب شرقی تهران و در داخل فضای سبز بزرگراه بعثت نزدیک به 
میدان بسیج شد. بنا بر اطلاعیه شهرداری منطقه1۵ کارگران اداره 
مسیل های منطقه برای رفع گرفتگی شبکه آبرسانی به محل اعزام 
شدند تا کانال را باز کنند اما حجم و فشار آب زیاد، باعث سقوط یکی 
از کارگران پیمانکار اداره مسیل ها و قنوات منطقه به داخل شبکه 

جمع آوری آب های سطحی متصل به کانال سرخه حصار شد. 

محمد سرابی؛ روزنامه نگار

فرناز محمدزادهشورا
روزنامه نگار

حصارکشی دور بخشی از پارک لاله؛ موضوعی که اخیرا راهی 
برای حمله جدید به شهرداری تهران شده است. در واقع بعد از 
ماجرای پارک قیطریه، حساسیت نسبت به بوستان های پایتخت 
بالا گرفته و هر اقدامی که مدیریت شهری بخواهد در بوستان های 
مهم پایتخت انجام دهد با حواشی روبه رو می شود. این موضوع 
موجب شد تا روز گذشته رئیس شورای شهر نیز به آن واکنش 
نشان دهد. مهدی چمران در پاســخ به پرسشی در این رابطه، 
گفت: هنوز مشخص نیســت برای چه موضوعی دور بخشی از 
پارک لاله حصارکشی انجام شده است. براساس آ نچه پرسش 
شده، پس از جشن های  ماه رمضان چنین فضایی احساس نیاز 

شده است.
او تأکید کرد که البته قرار نیست درختی در این محدوده قطع 
شود و ما هم اجازه چنین کاری را نمی دهیم. هنوز طرحی آماده 
و به شورا ارائه نشده است. چمران با اشاره به مصوبات دوره سوم 
شورای شهر بیان کرد: در دوره سوم شــورای شهر مصوبه ای 
داشتیم که در بوستان های بزرگ می توانند برای خدمات مورد نیاز 
بوستان، ساخت وساز انجام دهند که این موضوع نیز تنها محدود 
به کتابخانه و مسجد شد. ساخت وساز اگر از ملزومات پارک باشد 
به شرط  قطع نکردن درخت امکان پذیر است. همچنین موضوع 
حصارکشی در بوستان لاله به عنوان موضوعی داغ در پارلمان 
شــهری مورد بحث قرار گرفت و اعضای شورای شهر تهران در 
دویست وسی وسومین جلسه علنی شورا در تذکرات خود به این 
موضوع اشاره کردند. سوده نجفی در بخشی از تذکر خود با اشاره 
به این موضوع، از شهردار تهران درخواست اطلاع رسانی نسبت 
به اقدامات در پارک لاله رقم داشــت. همچنین مهدی عباسی، 
رئیس کمیسیون معماری و شهرسازی شورا این موضوع را محور 
اصلی تذکر خود قرار داد و از شهرداری تهران خواست که به افکار 

عمومی پیرامون بوستان لاله توجه کند. 
در ادامه جلسه شورا، موضوع پارک لاله هنوز در صحن شورای 
شهر داغ بود و محمد آخوندی نیز در این رابطه گفت: در موضوعی 
مثل قطع درخت و پارک لاله اعضای شورا حساسیت دارند، البته 
این نشان دهنده ویژگی مثبت شورای ششم محسوب می شود، اما 
باید از فضاسازی های رسانه ای مراقبت کنیم تا شورای شهر درگیر 
این فضاسازی ها نشود. رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورا 
افزود: در پارک لاله که هنوز هیچ اتفاقی نیفتاده است، شورای 
شــهر هم به موضوع ورود کرده و اجازه نمی دهد درختی قطع 
شود. باید به افرادی که از این موضوع سوءاستفاده کردند گفت 

که شورای ششم نخستین مدعی درخت و محیط زیست است.

قرارداد چین ابهامی ندارد

لطف الله فروزنده در واکنش به گزارش خزانه دار شــورای 
شــهر در مورد گزارش مالی شــهرداری تهران در 11 ماه 
ابتدایی سال گذشته با بیان اینکه ما به دنبال فرصتی برای 
ارائه گزارش هستیم، گفت: شهرداری تهران عین بودجه 
یعنی رقم 11۳ هزار میلیارد تومان را اصلاح کرده است و 
شهردار تهران نیز به شهرداران مناطق ابلاغ کرده تا سقف 
بودجه را محقق و حتی تلاش کنند که رقم بیشــتری از 
سقف بودجه محقق شود. معاون مالی شهرداری تهران با 
بیان اینکه تمام ارقام متمم بودجه صرف امور سرمایه ای 
شده است، گفت: ارقام ابلاغی مشخص است و براساس آن 
گزارشــی ارائه خواهیم کرد و در تبصره1۳ به شهرداری 
اجازه داده شده که نسبت به تسویه با بانک ها اقدام کند و 
گزارش آن در تفریغ بودجه ارائه شود که باید بگویم که در 
این حوزه رقم بدهی حدود 1۷۹هزار میلیارد تومان بوده 
و به عنوان مثال بدهی 1۶۰همتی شــهرداری به یکی از 
بانک ها به 1۵ همت رسیده که این کاهش از طریق اعطای 
ملک بوده است و ما به مانند این رقم بدهی به بانک شهر 
داشــتیم که پرداخت کردیم، اما باز هــم ۵۰ همت دیگر 

بدهی داریم.
فروزنده با بیان اینکه سعی  می شود شفاف عمل  کنیم، بیان 
کرد: در گذشته گزارش حسابرسی شرکت ها و سازمان ها 
قرائت نمی شــد. با تلاشــی که انجام دادیم گزارش های 
حسابرسی ارائه می شــود و این عملکرد شورا و شهرداری 
اســت و افتخاری اســت که بودجه و متمم محقق و همه 
طرح های عمرانی اجرایی شده اســت و در شرایطی قرار 
داریم که حقوق ها هر  ماه در روز بیســت و ششم پرداخت 
می شود و ما پرداخت بدهی ها را براساس تبصره 1۳ انجام 
دادیم و بر همین اســاس هم تســهیلات دریافت کردیم 
و چه اشــکالی دارد اگر تسهیلات اخذ شــده برای خرید 

اتوبوس ها باشد.
 او با بیان اینکه شورا سیاستگذار و ناظر بر شهرداری است، 
ادامه داد: تقاضا دارم که حرمت ها رعایت شود، چرا که تا 
کار مشــترکی انجام ندهیم برنامه ها به نتیجه نمی رسد و 
دیدید که یک فرد مســئله دار موضوعی در مورد قرارداد 
چین مطرح کرده و اگر ســؤالی داریم می توانیم جلســه 
برگزار کنیم، چرا که قرارداد چیــن ابهامی ندارد و باعث 
افتخار ماست و این خریدها از محل اموال بلوکه شده بود 
که آن را پیگیری کردیم و هیچ کاری بدون پیگیری محقق 
نمی شــود و این افتخار ماست که 1۰2 همت سند تحقق 

بودجه را ثبت کردیم.

پس از بحث و بررســی پیرامون پارک لاله، خزانه دار شورای 
شهر گزارش حســاب درآمد و هزینه 11 ماهه سال 1۴۰2 
شهرداری تهران را در صحن شورا قرائت کرد. حبیب کاشانی 
گفت: مســتند به گزارش آمــار عملکرد اعلامی از ســوی 
شــهرداری تهران، مجموع منابع نقدی و غیرنقدی ۷2 هزار 
و ۵21 میلیارد تومان اســت که نسبت وصولی به کل بودجه 
متمم مصوب ۶۹.۷۳ درصد است. او با بیان اینکه از این مبلغ 
مجموع عملکرد نقد و غیرنقد، مبلغ ۶۸ هزار و 2۴2 میلیارد 
تومان مربوط به عملکرد نقد و مبلغ ۴ هــزار و 2۷۹ میلیارد 
تومان مربوط به عملکرد غیرنقد است، یادآور شد: در فصل اول 
موضوع درآمدها باید در 11ماهه سال 1۴۰2 مبلغ ۷۹ هزار 
و 2۷ میلیارد تومان وصول می شــد که مبلغ ۶۳ هزار و ۷۹1 

میلیارد تومان معادل ۸۰.۷2 درصد وصول شده است.
خزانه دار شورای اســلامی شــهر تهران با بیان اینکه در فصل 

دوم منابع حاصل از واگذاری دارایی های سرمایه ای نیز باید در 
11 ماهه سال قبل مبلغ 11 هزار و 1۸۵ میلیارد تومان وصول 
می شــد، گفت: از این رقم مبلغ ۳ هــزار و ۸۴2 میلیارد تومان 
وصول شده که معادل ۳۵.2۴ درصد اســت. کاشانی ادامه داد: 
در فصل سوم منابع حاصل از واگذاری دارایی های مالی باید ۵ 
هزار و ۵2۴ میلیارد تومان وصول می شد که حدود ۴ هزار و ۷۸۷ 
میلیارد تومان معادل ۶۸.۶۷ درصد وصول شده است. از این رو 
در مجموع باید در 11 ماهه منتهی به بهمن  سال 1۴۰2 مبلغ ۹۵ 
هزار و ۷2۶میلیارد تومان وصول می شد که حدود ۷2هزار و ۵21 
میلیارد تومان وصول شــده و به عبارتی درصد تحقق نسبت به 
متمم بودجه مصوب 11 ماهه حدود ۷۵، ۷۵ درصد است. او اضافه 
کرد: در 11ماه درآمدها مشــخص بوده و در اسفند تلاش های 
مضاعفی شکل گرفته که محصول این تلاش ها 1.۴متمم بودجه 

محقق شده است.

عملکرد مالی شهرداری تهران در 11ماهه 1402


